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BRG.0002.06.2024 

Protokół Nr VI/2024 

z obrad sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

z dnia 29 października 2024 r. 

odbytej w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obradom VI sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia przewodniczył Przewodniczący Rady 

Gminy Piotr Kołodziej. Z ogólnej liczby 15 radnych Rady Gminy Dąbrowa Biskupia obecnych 

w chwili rozpoczęcia sesji było 15 radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Spoza Rady Gminy udział w posiedzeniu wzięli:  

1. Filipiak Marcin - Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Gustaw Marzena – Sekretarz Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Kuberska Anna - Skarbnik Gminy Dąbrowa Biskupia  

4. Juchacz Przemysław – adwokat  

5. Pomianowski Grzegorz – Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek 

Oświatowych w Dąbrowie Biskupiej 

6. Przekwas Lidia – Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Pierańskiego Oddziału Straży 

Ludowej w Pieraniu 

7. Czekalińska Izabela - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Ośniszczewku 

8. Sempowicz Piotr - Dyrektor Szkoły Podstawowej im. gen. Władysława Sikorskiego w 

Parchaniu 

9. Szymkiewicz Tomasz - Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dąbrowie 

Biskupiej 

10. Bober Adam – sołtys sołectwa Stanomin 

11. Wochna Monika – starszy inspektor  

Ad.1. Otwarcie VI sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia, stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Dąbrowa Biskupia Piotr Kołodziej oznajmił, że zgodnie z listą 

obecności w sesji uczestniczy 15 radnych, co wobec statutowego składu Rady Gminy 

Dąbrowa Biskupia wynoszącego 15 radnych stanowi quorum upoważniające do 

kontynuowania obrad i podejmowania prawomocnych uchwał. 

Przewodniczący Rady Gminy o godz. 10:00 otworzył sesję słowami „Otwieram VI sesję Rady 

Gminy Dąbrowa Biskupia”. Następnie powitał Wójta Gminy Marcina Filipiaka, Sekretarz 

Gminy Marzenę Gustaw, Skarbnika Gminy Annę Kuberską, adwokata Przemysława Juchacza, 

zaproszonych gości, radnych, sołtysów i wszystkich obecnych pracowników Urzędu Gminy.  
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Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Następnie radny Piotr Kołodziej zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy są propozycje zmian 

do porządku obrad, który radni otrzymali wraz z materiałami w wymaganym terminie. 

Radny Tomasz Wronecki – zgłosił wniosek w sprawie zmiany porządku obrad VI sesji Rady 

Gminy Dąbrowa Biskupia w ten sposób, żeby po punkcie 13 porządku obrad dodać punkt 

13.1., który otrzymuje brzmienie: „13.1. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dąbrowie Biskupiej”. Uzasadnił, że 

wprowadzenie powyższej uchwały spowodowane jest tym, że na posiedzeniu w dniu 23 

października 2024 r. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rozpatrzyła powyższą skargę. 

Nie było więcej wniosków, dlatego Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie 

nad przedstawionym wnioskiem. 

głosowanie Wniosek w sprawie zmiany porządku obrad VI sesji Rady Gminy 

Dąbrowa Biskupia w ten sposób, że po punkcie 13 porządku obrad 

dodaje się punkt 13.1., który otrzymuje brzmienie: „13.1. Podjęcie 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zespołu 

Szkolno-Przedszkolnego w Dąbrowie Biskupiej”. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 29 października 2024 

r. 

  

typ głosowanie jawne 

imienne 

większość bezwzględna większość ustawowego 

składu Rady 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 15 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych 

głosów 

0 0 % 

Wyniki imienne 
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lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz ZA 

2 Czarniak Janusz ZA 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Kołodziej Piotr ZA 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel ZA 

8 Matuszewski Robert ZA 

9 Michalak Norbert ZA 

10 Stefański Marcin ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Szwemin Dawid ZA 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowski Patryk ZA 

15 Wronecki Tomasz ZA 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którego wynik był następujący: 15 radnych 

głosowało za przyjęciem wniosku, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr VI/31/2024 zmieniająca porządek obrad VI sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie nad przyjęciem porządku 

obrad po wprowadzonych zmianach. 
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głosowanie Przyjęcie porządku obrad po wprowadzonych zmianach. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 29 października 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 15 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz ZA 

2 Czarniak Janusz ZA 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Kołodziej Piotr ZA 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel ZA 

8 Matuszewski Robert ZA 
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9 Michalak Norbert ZA 

10 Stefański Marcin ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Szwemin Dawid ZA 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowski Patryk ZA 

15 Wronecki Tomasz ZA 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za”.  

Porządek obrad VI sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia po wprowadzonych zmianach: 

1. Otwarcie VI sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia, stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dąbrowa Biskupia między sesjami Rady Gminy. 

6. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

7. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia między 

sesjami. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny, w tym o 

wynikach egzaminu ósmoklasisty i nadzoru pedagogicznego. 

9. Informacja o podmiocie, na rzecz którego wykonywane będą przez nieletnich prace 

społeczne. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymsko 

- Katolickiej p.w. św. Wojciecha w Parchaniu. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Dąbrowa Biskupia na 2024 rok. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2024-2035. 

13. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
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13.1. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Dąbrowie Biskupiej 

14. Wolne wnioski. 

15. Zamknięcie obrad VI sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Ad.2. Wybór sekretarza obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby sekretarzem obrad VI sesji Rady Gminy 

Dąbrowa Biskupia został radny Samuel Kurzyna. 

Nie było innej kandydatury. 

Po wyrażeniu zgody przez radnego przystąpiono do głosowania. 

głosowanie Wybór radnego Samuela Kurzynę na sekretarza obrad. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 29 października 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 15 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych 

głosów 

0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz ZA 

2 Czarniak Janusz ZA 
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3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Kołodziej Piotr ZA 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel ZA 

8 Matuszewski Robert ZA 

9 Michalak Norbert ZA 

10 Stefański Marcin ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Szwemin Dawid ZA 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowski Patryk ZA 

15 Wronecki Tomasz ZA 

Radni jednogłośnie 15 głosami "za" przyjęli kandydaturę radnego Samuela Kurzyny na 

sekretarza obrad. 

Ad.3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków w składzie: radnemu Janusz Czarniak, radna 

Renata Frontczak oraz radna Sylwia Kraszewska. 

Radny Piotr Kołodziej zaproponował do Komisji Uchwał i Wniosków następujące osoby: 

radny Janusz Czarniak - wyraził zgodę 

radna Renata Frontczak - wyraziła zgodę 

radna Sylwia Kraszewska- wyraziła zgodę 

Nie było innych kandydatur. 

Następnie radni przystąpili do głosowania. 
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głosowanie Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków w składzie: radnemu Janusz 

Czarniak, radna Renata Frontczak oraz radna Sylwia Kraszewska. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 29 października 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 15 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz ZA 

2 Czarniak Janusz ZA 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Kołodziej Piotr ZA 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel ZA 
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8 Matuszewski Robert ZA 

9 Michalak Norbert ZA 

10 Stefański Marcin ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Szwemin Dawid ZA 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowski Patryk ZA 

15 Wronecki Tomasz ZA 

W wyniku głosowania komisja w ww. składzie została powołana przez radnych 15 głosami 

„za”. 

Na przewodniczącego komisji wybrano radną Renatę Frontczak. 

Ad.4. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Wniosek o przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia odczytała radna 

Sylwia Kraszewska, jako sekretarz obrad V sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Wniosek stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Nie wniesiono uwag do protokołu, dlatego przystąpiono do głosowania. 

głosowanie Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 29 października 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 
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ZA 15 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz ZA 

2 Czarniak Janusz ZA 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Kołodziej Piotr ZA 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel ZA 

8 Matuszewski Robert ZA 

9 Michalak Norbert ZA 

10 Stefański Marcin ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Szwemin Dawid ZA 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowski Patryk ZA 

15 Wronecki Tomasz ZA 
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Protokół został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za”. 

Ad.5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dąbrowa Biskupia między sesjami Rady 

Gminy. 

Powyższe sprawozdanie przedstawił Pan Marcin Filipiak - Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Nie było chętnych do zabrania głosu.  

Ad.6. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Powyższe sprawozdanie przedstawiła Pani Marzena Gustaw - Sekretarz Gminy. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Nie było chętnych do zabrania głosu.  

Ad.7. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia między 

sesjami. 

Powyższe sprawozdania przedstawili odpowiednio przewodniczący komisji: 

Komisja Rewizyjna odbyła dwa posiedzenia: 

08.10.2024 r., na którym omawiano następujące tematy: 

1. Wykonanie budżetu za I półrocze 2024 roku. 

2. Kontrola kosztów utrzymania placów zabaw, boisk i terenów gminnych + koszty 

wykaszania traw. 

3. Kontrola produkcji wody i opłat za wodę i ścieki za I półrocze 2024 roku. 

28.10.2024 r., na którym omawiano materiały na VI sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie opisowe stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Komisja Rolnictwa i Finansów odbyła dwa posiedzenia: 

18.10.2024 r., na którym omawiano następujące tematy: 

1. Spotkanie z przedstawicielami Izb Rolniczych z terenu gminy Dąbrowa Biskupia 

i omówienie realizacji zadań określonych w art. 5 ustawy z dnia 14 grudnia 1995 roku 

o izbach rolniczych (Dz.U. z 2022 r. poz. 183). 

2. Spotkanie z przedstawicielami ARiMR, aktualne programy pomocowe dla rolnictwa 

oraz ilość wykorzystanych dotacji przez rolników gminy Dąbrowa Biskupia. 

28.10.2024 r., na którym omawiano materiały na VI sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie opisowe stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Komisja Oświaty, Zdrowia i Sportu odbyła cztery posiedzenia: 

08.10.2024 r., komisja zapoznanie się ze skargą na Dyrektora Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Dąbrowie Biskupiej z dnia 19 września 2024 r, po czym zaproponowała 

wdrożenie przedstawionych zaleceń. 

15.10.2024 r., na którym omawiano następujące tematy: 

1. Informacja na temat funkcjonowania, potrzeb finansowych i wyników sportowych 

LZS Dąb Bąkowo Dąbrowa Biskupia. 

23.10.2024 r. komisja wyjazdowa w celu omówienia z nauczycielami wychowania fizycznego 

funkcjonowanie sportu szkolnego w szkołach na terenie gminy, warunki do prowadzenia 

lekcji wychowania fizycznego; 

28.10.2024 r., na którym omawiano materiały na VI sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie opisowe stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Komisja ds. Samorządu, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego odbyła dwa 

posiedzenia: 

17.10.2024 r., na którym omawiano następujące tematy: 

1. Analiza wniosków z przeprowadzonych zebrań wiejskich. 

2. Stan hydrantów i ich sprawność użytkowa na terenie gminy. 

28.10.2024 r., na którym omawiano materiały na VI sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie opisowe stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji od ostatniej sesji odbyła trzy posiedzenia:  

08.10.2024 r., na którym zapoznano się ze skargą na Dyrektora Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Dąbrowie Biskupiej z dnia 19 września 2024 r. Wysłano również pismo do 

Dyrektora o ustosunkowanie się do przedstawionych w skardze zarzutów. 

15.10.2024 r., na którym zapoznano się z wyjaśnieniami Dyrektora Zespołu Szkolno- 

Przedszkolnego w Dąbrowie Biskupiej. Komisja postanowiła zaprosić na ustne wyjaśnienia 

osobę skarżącą oraz Dyrektora Szkoły na osobne godziny.  

23.10.2024 r., na którym wysłuchano wyjaśnień zarówno osoby skarżącej, jak i oskarżonego.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po wnikliwej analizie skargi i wyjaśnień uznała 2 głosami 

za, 1 głosem przeciw i 1 głosem wstrzymującym się skargę za bezzasadną. Komisja 

prowadziła obszerną analizę przedstawionych przez skarżącą zarzutów. Komisja nie była w 

stanie znaleźć jednomyślnego stanowiska, że Dyrektor Szkoły działał niezgodnie z prawem 

lub w sposób, który uzasadniałby skargę. Działania Dyrektora podyktowane były dobrem 

wszystkich uczniów i były adekwatne do zaistniałej sytuacji. Nie dostrzeżono w tej kwestii 

żadnych uchybień ze strony Dyrektora. Skarżąca podczas składanych wyjaśnień wskazała, że 

postępowanie dyscyplinarne w stosunku do jej osoby jest w toku, również założyła sprawę o 
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mobbing przed Sądem Pracy oraz złożyła stosowne zawiadomienie do organów ścigania o 

możliwości popełnienia przestępstwa. Obie sprawy są w toku. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję: 

Pan Tomasz Szymkiewicz – zadał pytanie, kiedy były wydane zalecenia Komisji Oświaty, 

Zdrowia i Sportu? 

Radny Marek Świerkowski – odpowiedział, że 8 października.  

Pan Tomasz Szymkiewicz – zadał pytanie, na jakiej podstawie były wydane zalecenia przez 

Komisję Oświaty , Zdrowia i Sportu w stosunku do jego pracy? 

Radny Marek Świerkowski – odpowiedział, że zostało to zrobione na podstawie analizowanej 

skargi, która wpłynęła do Komisji Oświaty, Zdrowia i Sportu. Wówczas jeszcze nie było 

odpowiedzi Dyrektora na zarzuty, o które prosiła Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. Dodał, 

że po konsultacji z radcą prawnym tylko w ten sposób mogli odnieść się do skargi. Radny 

stwierdził, że tak naprawdę Komisja Oświaty wyraziła swoją opinię i to nie jest tak, że 

Dyrektor musi coś zrobić z tymi zaleceniami.  

Pan Tomasz Szymkiewicz – stwierdził, że zalecenia zostały przedstawione dzisiaj bez 

zweryfikowania tego ani z jakąś dokumentacją, ani nawet nie poproszono go o jakiekolwiek 

wyjaśnienia. Dodał, że wydano zalecenia, uwagi tylko na podstawie tego, co ktoś na jego 

temat napisał. Zalecenia zostały publicznie przedstawione bez możliwości wcześniejszego 

odniesienia się do tego.  

Radny Marek Świerkowski – powtórzył, że Komisja opierała się tylko na skardze i jest to tylko 

opinia i nie jest to zobowiązujące dla Dyrektora. Dodał, że być może, gdyby posiedzenie 

Komisji było po posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, na której był Dyrektor 

i skarżąca, to opinia byłaby inna.  

Pan Tomasz Szymkiewicz – stwierdził, że przedstawione zalecenia zabrzmiały jak zarzuty 

w stosunku do jego osoby. Dodał, że o skardze dowiedział się od Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji dopiero 8 października, tego dnia kiedy jak widać wydano już zalecenia przez 

Komisję Oświaty. Stwierdził, że mówi się teraz, że nie musi się do tych zaleceń stosować, ale 

w pewien sposób wypowiedziane publicznie szkalują jego osobę w środowisku. 

Radny Marek Świerkowski – powtórzył, że to jest opinia Komisji na podstawie posiadanych 

dokumentów.  

Pan Tomasz Szymkiewicz – stwierdził, że nie zna całej procedury, jednak nie zgadza z tymi 

decyzjami.  

Radny Marek Świerkowski – stwierdził, że to nie są decyzje, tylko opinie.  

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu.  

Ad.8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny, w tym 

o wynikach egzaminu ósmoklasisty i nadzoru pedagogicznego. 
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Pani Izabela Czekalińska - przedstawiła informację ze Szkoły Podstawowej w Ośniszczewku. 

Poinformowała m.in., że do egzaminu ósmoklasisty w 2024 roku przystąpiło 7 uczniów, w 

tym 1 uczeń miał wydłużony czas z uwagi na dyslekcję. Wyniki egzaminu kształtowały się 

następująco: język polski – 60% co wskazuje na stanin 5, matematyka 40% - stanin 4 oraz 

język angielski 51% - stanin 4. Następnie Pani Dyrektor przedstawiła uczestnictwo uczniów 

w różnych konkursach, projektach i programach.  

Materiał stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Pani Lidia Przekwas - przedstawiła informację ze Szkoły Podstawowej im. Pierańskiego 

Oddziału Straży Ludowej w Pieraniu. 

Poinformowała m.in., że do egzaminu ósmoklasisty w 2024 roku przystąpiło 8 uczniów, w 

tym 3 z dostosowaniami. Wyniki egzaminu kształtowały się następująco: język polski – 64% 

co wskazuje na stanin 6, matematyka 34% - stanin 3 oraz język angielski 54% - stanin 4. 

Następnie Pani Dyrektor przedstawiła uczestnictwo uczniów w różnych konkursach, 

projektach i programach.  

Materiał stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy – ogłosił 10 minut przerwy.  

Po przerwie wznowiono obrady. W sesji nadal uczestniczy 15 radnych.  

Pan Piotr Sempowicz – przedstawił informację ze Szkoły Podstawowej im. gen. Władysława 

Sikorskiego w Parchaniu. 

Poinformował m.in., że do egzaminu ósmoklasisty w 2024 roku przystąpiło 4 uczniów. Wyniki 

egzaminu kształtowały się następująco: język polski – 54%, matematyka 22% oraz język 

angielski 26%. Następnie Pan Dyrektor przedstawił uczestnictwo uczniów w różnych 

konkursach, projektach, programach oraz skład liczbowy kadry pedagogicznej. 

Materiał stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

Pan Tomasz Szymkiewicz – przedstawił informację z Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 

w Dąbrowie Biskupiej. 

Poinformował m.in., że do egzaminu ósmoklasisty w 2024 roku przystąpiło 8 uczniów. Wyniki 

egzaminu kształtowały się następująco: język polski – 54% co wskazuje na stanin 5, 

matematyka 24% - stanin 2 oraz język angielski 39% - stanin 2. Następnie Pan Dyrektor 

przedstawił uczestnictwo uczniów w różnych konkursach, projektach, programach, skład 

liczbowy kadry pedagogicznej oraz przeprowadzone i zaplanowane remonty. 

Materiał stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Radny Marcin Stefański – zadał pytanie, z czego wynikają słabe wyniki egzaminu z 

matematyki i języka angielskiego? 
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Pan Tomasz Szymkiewicz – odpowiedział, że może być wiele przyczyn i faktycznie te wyniki 

w poprzednich latach bywały lepsze i z pewnością będą lepsze w obecnym roku szkolnym. 

Jedną z przyczyn gorszych wyników, którą można wskazać, to fakt, że to był rocznik, kiedy 

dzieci mogły iść wcześniej do szkoły. Był to rocznik słabszy niż inne, ponieważ nie było tu 

nawet świadectw z wyróżnieniem i nie dało rady osiągnąć lepszych wyników.  

Pani Izabela Czekalińska – stwierdziła, że jeśli chodzi o Szkołę Podstawową w Ośniszczewku, 

to uważa, że przy tak mało licznej klasie (7 osób), to wystarczy, że jeden uczeń napisze słabiej 

i w całym zestawieniu wychodzi gorzej. Dodała, że kadra nauczycielska się nie zmieniała, 

a nauczyciele prowadzili wiele dodatkowych zajęć przygotowujących do egzaminu. 

Stwierdziła również, że na poziomie gminnym, powiatowym, czy wojewódzkim szkoła w 

Ośniszczewku osiągnęła zadowalające wyniki. 

Pan Piotr Sempowicz – odpowiedział, że w Parchaniu w klasie VIII było 4 uczniów, którzy 

mieli takie, a nie inne osiągnięcia. Uważa, że ocenie powinni podlegać nauczyciele, a nie 

uczniowie. W tej klasie z uwagi na małą liczebność uczniowie nie mieli żadnej motywacji do 

pracy, nie było rywalizacji. Poza tym wszyscy wiedzą, że jest niż demograficzny i szkoły 

średnie walczą o każdego ucznia. Dodał, że zmuszając ucznia z jakimś potencjałem, to można 

mu zrobić krzywdę, a tak niech będzie na swoim poziomie i niech realizuje swoje marzenia i 

będzie tym fachowcem. Jest dużo czynników, które powodują m.in. że ci uczniowie dostają 

się do szkół przy małym wysiłku.  

Wójt Gminy – stwierdził, że jego zdaniem nie prawdą jest, że w klasie 4 osobowej nie ma 

rywalizacji. W tak mało licznej klasie można zajęcia indywidualizować i dużą rolą jest praca 

nauczycieli, a nie rodziców. Uczyć języka polskiego, czy matematyki klasę 4 osobową jest 

o wiele łatwiejsze niż uczyć grupę liczącą 23 uczniów. Dodał, że jego zdaniem coś poszło nie 

tak, jak powinno.  

Pani Lidia Przekwas – stwierdziła, że czasem przyczyną takich wyników są możliwości 

intelektualne uczniów i na to nauczyciele nie mają wpływu. Taki uczeń innych wyników nie 

osiągnie. Dodała, że przywiązuje się wagę do wyników, do cyferek, a już zmienia się 

tendencja w oświacie i wiele się mówi o tym, że trzeba przygotować dzieci do życia, żeby nie 

bazowały na rywalizacji lecz na współpracy. Wyniki zawsze gdzieś ich kłócą , różnią, a nawet 

Kuratorium Oświaty wypowiedziało się, że nie będą przywiązywali dużej uwagi na wyniki, 

ponieważ zdają sobie sprawę, że inaczej wygląda praca w szkołach wiejskich, gdzie nie ma 

możliwości wybrania sobie tylko uczniów zdolnych, lecz muszą przyjąć wszystkich, w 

przeciwieństwie do miast. Uważa, że powinni się skupić na tym, żeby dzieciom pomóc, żeby 

osiągnęły swój najwyższy poziom, jaki mogą osiągnąć. Nie powinno się patrzeć przez pryzmat 

cyferek. Wyniki wiadomo zawsze mogłyby być lepsze. Jednak jej zdaniem należy się skupić, 

na tym, żeby dzieciom pomóc, żeby te dzieci były szczęśliwe. Niech dzieci zdobędą wiedzę 

ogólną, bez nacisku na wyniki, bo i tak później nie pamiętamy tych ułamków, wzorów, czy 

definicji itp. Nie to jest najważniejsze, tylko żeby dziecko było szczęśliwe i żeby nie było z 

tego powodu problemów psychicznych i żeby nie było tragedii utraty życia przez nacisk.  
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Pan Tomasz Szymkiewicz – dodał, że pracę nauczycieli należy oceniać w dłuższej 

perspektywie, ponieważ są to nauczyciele, którzy uczą kilka lat daną klasę. Poza tym to nie 

jest tak, że wszyscy wypadli słabo, ponieważ większość była powyżej wysokich stopni i łączną 

ocenę zaniżyły te gorsze wyniki. Dodał, że klasa VIII miała przez dwa ostatnie lata 3 

nauczycieli języka angielskiego z przyczyn organizacyjnych i to również mogło przyczynić się 

do gorszego wyniku.  

Radny Marek Świerkowski – zadał pytanie, czy rzeczywiście ma na to wpływ, że nie chcą 

przyjść na czas zastępstwa dobrzy nauczyciele, czy też nieobecności czasem nauczycieli, gdzie 

w te miejsca są zastępstwa nie koniecznie tego samego przedmiotu lub uczniowie są 

zwalniani z zajęć.  

Pan Tomasz Szymkiewicz – odpowiedział, że to oczywiste, że są zastępstwa, chociażby 

dlatego, że dzieci dojeżdżają i nie można ich puścić wcześniej. Jeśli jest tylko taka możliwość, 

żeby zastąpić przykładowo nauczyciela języka angielskiego nauczycielem od tego samego 

przedmioty, to tak jest robione. Jednak nie zawsze tak się da, chociażby jeśli w danej szkole 

jest tylko jeden nauczyciel języka angielskiego.  

Radny Marek Świerkowski – zadał pytanie, co w sytuacji kiedy nie ma nauczyciela tydzień lub 

dwa tygodnie i w jaki sposób dzieci nadrobią materiał? 

Pan Tomasz Szymkiewicz – odpowiedział, że faktycznie jest to problem, jednak każdy 

nauczyciel ma za zadanie zrealizować podstawę programową i musi dołożyć wszelkich 

starań, żeby to zrobić. Dodał, że jeśli jakiś nauczyciel zgłosi problem, że potrzebuje 

dodatkowych godzin, to Dyrektor uwzględnia to przy ustalaniu kolejnych zastępstw.  

Pan Piotr Sempowicz – stwierdził, że nie można mówić, że do ich szkół przychodzą 

nauczyciele niedobrzy i dlatego są słabe wyniki, ponieważ nauczyciele są świetni w każdej 

szkole na terenie gminy. Dodał, że nauczyciele w szkołach na wsi wykonują większą pracę niż 

nauczyciele w mieście, którym też nie ujmuje.  

Wójt Gminy – stwierdził, że wypowiadając się wcześniej nie miał nic złego na myśli 

personalnie do jakiegoś nauczyciela. Chodziło o to, że może coś nie zafunkcjonowało i można 

coś poprawić.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, jak kształtuje się liczba godzin matematyki, języka 

polskiego i języka angielskiego w klasie VIII? Czy są takie same w każdej szkole? 

Pani Lidia Przekwas – odpowiedziała, że Ministerstwo Oświaty ustala siatkę godzin 

obowiązkowych i tak tygodniowo język polski jest 5 godzin, matematyka 4 godziny i język 

angielski 3 godziny. W każdej szkole jest tak samo. Dodała, że w szkołach dokładane są 

dodatkowe zajęcia wyrównawcze dla uczniów, które mają problemy, czy potrzebują więcej 

czasu na opanowanie danego materiału. W szkole w Pieraniu nauczyciel języka polskiego 

prowadzi dodatkowe godziny dla uczniów klasy VIII, natomiast z matematyki nie ma takiej 

możliwości z uwagi, że jeden nauczyciel uczy kilku przedmiotów, ale za to prowadzi kółko 

matematyczne. 
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Pani Izabela Czekalińska – poinformowała, że jeśli chodzi o Szkołę Podstawową 

w Ośniszczewku, to matematyk realizuje dodatkowe zajęcia dydaktyczno-wyrównawcze, jest 

matematyka plus, jest również dużo konkursów, które przygotowują ich do tego stresu na 

egzaminie. Dodała, że jeśli chodzi o zastępstwa, to są doraźne, sporadyczne, jednak anglista 

jest jeden i nie ma kto go zastąpić.  

Pan Tomasz Szymkiewicz – poinformował, że w Dąbrowie Biskupiej poza godziny 

podstawowe, są również zajęcia rozwijające uzdolnienia językowe, w klasach V,VI i VII zajęcia 

humanistyczne, natomiast klasa VIII ma dodatkowe zajęcia z matematyki przygotowujące do 

egzaminu i oprócz tego są zajęcia wyrównawcze.  

Radny Marek Świerkowski – stwierdził, że mu chodziło o to, jak można nadrobić zaległości 

podczas dłuższej nieobecności np. 2-3 tygodnie.  

Nie było więcej pytań.  

Ad.9. Informacja o podmiocie, na rzecz którego wykonywane będą przez nieletnich prace 

społeczne. 

Pani Marzena Gustaw – przedstawiła powyższa informację. Poinformowała, że wyznaczono 

Zespół Szkolno-Przedszkolny w Dąbrowie Biskupiej jako podmiot na rzecz którego nieletni 

będą mogli wykonywać prace społeczne. Przewiduje się zorganizowanie prac porządkowo–

gospodarczych dla 12 nieletnich zamieszkujących na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia w 

wieku między 10 a 18 rokiem życia w wymiarze 20 godzin dla każdego. 

Materiał stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Nie było chętnych do zabrania głosu.  

Ad.10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyznania dotacji Parafii 

Rzymsko - Katolickiej p.w. św. Wojciecha w Parchaniu. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Nie było chętnych osób do zabrania głosu, dlatego Rada przystąpiła do głosowania nad 

projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyznania 

dotacji Parafii Rzymsko - Katolickiej p.w. św. Wojciecha w 

Parchaniu. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 29 października 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 15 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz ZA 

2 Czarniak Janusz ZA 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Kołodziej Piotr ZA 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel ZA 

8 Matuszewski Robert ZA 

9 Michalak Norbert ZA 

10 Stefański Marcin ZA 

11 Szulc Igor ZA 
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12 Szwemin Dawid ZA 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowski Patryk ZA 

15 Wronecki Tomasz ZA 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którego wynik był następujący: 15 radnych 

głosowało za przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr VI/32/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymsko - 

Katolickiej p.w. św. Wojciecha w Parchaniu stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad.11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Dąbrowa Biskupia na 2024 rok. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Nie było chętnych osób do zabrania głosu, dlatego Rada przystąpiła do głosowania nad 

projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia na 2024 rok. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 29 października 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 15 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 
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WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych 

głosów 

0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz ZA 

2 Czarniak Janusz ZA 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Kołodziej Piotr ZA 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel ZA 

8 Matuszewski Robert ZA 

9 Michalak Norbert ZA 

10 Stefański Marcin ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Szwemin Dawid ZA 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowski Patryk ZA 

15 Wronecki Tomasz ZA 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którego wynik był następujący: 15 radnych 

głosowało za przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr VI/33/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dąbrowa 

Biskupia na 2024 rok stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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Ad.12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2024-2035. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Nie było chętnych osób do zabrania głosu, dlatego Rada przystąpiła do głosowania nad 

projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 

2024-2035. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 29 października 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 15 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz ZA 

2 Czarniak Janusz ZA 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 
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5 Kołodziej Piotr ZA 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel ZA 

8 Matuszewski Robert ZA 

9 Michalak Norbert ZA 

10 Stefański Marcin ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Szwemin Dawid ZA 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowski Patryk ZA 

15 Wronecki Tomasz ZA 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którego wynik był następujący: 15 radnych 

głosowało za przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr VI/34/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2024-2035 stanowi załącznik nr 18 do 

protokołu. 

Ad.13. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 

Pani Marzena Gustaw – przedstawiła informację o złożonych oświadczeniach majątkowych 

Wójtowi Gminy Dąbrowa Biskupia.  

Materiał stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił trzy informacje o złożonych oświadczeniach 

majątkowych przez Radnych Rady Gminy Dąbrowa Biskupia i Wójta Gminy Dąbrowa 

Biskupia: na 2 miesiące przed końcem kadencji, za 2023 rok oraz w związku z rozpoczęciem 

kadencji. 

Materiały stanowią odpowiednio załącznik nr 20, 21 i 22 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Nie było chętnych do zabrania głosu.  
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Ad.13.1. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Dąbrowie Biskupiej 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Nie było chętnych osób do zabrania głosu, dlatego Rada przystąpiła do głosowania nad 

projektem ww. uchwały. 

Głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora 

Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dąbrowie Biskupiej 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 29 października 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 8 53.33 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 2 13.33 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 5 33.33 % nieoddanych 

głosów 

0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz PRZECIW 

2 Czarniak Janusz ZA 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 
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5 Kołodziej Piotr WSTRZYMAŁ SIĘ 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel WSTRZYMAŁ SIĘ 

8 Matuszewski Robert ZA 

9 Michalak Norbert WSTRZYMAŁ SIĘ 

10 Stefański Marcin WSTRZYMAŁ SIĘ 

11 Szulc Igor ZA 

12 Szwemin Dawid ZA 

13 Świerkowski Marek PRZECIW 

14 Wojciechowski Patryk WSTRZYMAŁ SIĘ 

15 Wronecki Tomasz ZA 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którego wynik był następujący: 8 radnych głosowało 

za przyjęciem uchwały, 2 głosy były przeciw i 5 wstrzymujących się. Uchwała Nr VI/35/2024 

w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dąbrowie 

Biskupiej stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Ad.14. Wolne wnioski. 

Nie było wniosków. 

Ad.15. Zamknięcie obrad VI sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy słowami: 

„Zamykam obrady VI sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia” zakończył posiedzenie Rady Gminy 

o godzinie 13:20. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 29 października 2024 r. 

Sekretarz obrad    Przewodniczący obrad 

Samuel Kurzyna   Piotr Kołodziej 

Protokółowała: 

Monika Wochna 


